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MAMY JUŻ 5 LAT! 
W KOLEJNE WKRACZAMY 
Z NOWYM PORTALEM!

Trudno nam w to uwierzyć, ale „Nowiny Północne” mają już pięć 
lat! Pierwszy numer gazety ujrzał światło dzienne 24 października 
2019 roku. Ale nie tylko historia jest tu ważna. Ważniejsze jest  
zaproszenie Was – drodzy Czytelnicy – do odwiedzenia nowego 
portalu internetowego www.nowinypolnocne.pl
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Kolejny numer gazety Nowiny 
Północne, który oddajemy do 
Państwa rąk, jest dla nas wyjąt-
kowy z kilku względów. Przede 
wszystkim z tego powodu, że 
dokładnie 5 lat temu, 24 paź-
dziernika 2019 roku, wydaliśmy 
pierwszy numer gazety (szerzej 
o naszym jubileuszu piszemy 
na str. 5). Przez te sześćdziesiąt 
miesięcy, niemal co miesiąc, 
wydawaliśmy kolejne numery. 

Dlaczego „niemal”? Tak jak w 
wielu innych branżach, tak i nas 
ograniczył czas pandemii – przez 
kilka miesięcy musieliśmy zatem 
zrezygnować z pracy nad papie-
rowym wydaniem.

„Papierowe wydanie” jest tu 
także dość kluczowe. Od po-
czątku założyliśmy, że to właśnie 
papierowa gazeta ma być głów-
nym produktem, który oddajemy 
Wam – Czytelnikom. Stąd przez 
dłuższy czas nie mieliśmy na-
wet dedykowanej gazecie strony 
internetowej. To niedawno się 
zmieniło – i jest to druga waż-
na rzecz, którą chcę się z Pań-
stwem podzielić.

16 października 2024 roku 
ruszyliśmy z internetowym 
portalem informacyjnym, który 
znajdziecie pod adresem www.
nowinypolnocne.pl I trzecia, 
niezmiernie ważna rzecz: oprócz 

dobrze znanych informacji bra-
niewskich, kętrzyńskich czy 
mrągowskich, są tam również 
wiadomości z powiatów: barto-
szyckiego, gołdapskiego, lidzbar-
skiego, oleckiego i węgorzewskie-
go. Tak więc powiększyliśmy 
zasięg – na razie w sieci – na 
połowę województwa warmiń-
sko-mazurskiego.

Co to oznacza dla nas? Przede 
wszystkim więcej pracy. Nasz 
zespół, wspierany sporadycznie 
przez okazjonalnych współpra-
cowników, nie powiększył się. A 
co to oznacza dla naszych inter-
nautów? Mam nadzieję, że już 
niebawem portal Nowin Pół-
nocnych będzie tym, który bę-
dzie najszybciej docierał do Was 
z najnowszymi informacjami.

Czego życzę sobie i Wam!
Wojciech Andrearczyk

redaktor naczelny

Początek „Nowin Północ-
nych” to dla mnie okres nie-
złego zamieszania. Pięć lat 
temu, dokładnie, szykowali-
śmy się do startu z nowym ty-
tułem, z góry spisani na stra-
ty, pod wnikliwą obserwacją 
pewnego „giganta” – a jednak 
udało nam się wtedy wzbić w 
powietrze i ten nasz lot trwa. 
Moja droga przez moment 
nie wiodła tą samą ścieżką 
co kolegów, ale głównie dlate-

go, że chciałem skupić się na 
własnym „dziecku” – portalu 
Info Mrągowo. Dziś portale 
uważane są za przyszłość, ale 
ja nie do końca podzielam 
zdanie, że internetowe serwi-
sy na dobre wyprą papierowe 
wydania. Nasza gazeta przez 
długi czas funkcjonowała 
pod innym adresem interne-
towym, a od 2022 roku pod 
trzema różnymi adresami, w 
rękach człowieka, który nas 
opuścił. Jaka to jest „potęga” 
każdy chyba dzisiaj widzi. 
Ale nie chcę kopać leżącego 
– wolę skupić się na gazecie 
i nowym portalu – tym naj-
słuszniejszym, bo noszącym 
wreszcie nazwę tożsamą z 
papierowym wydawnictwem! 
I przed wszystkim NASZYM! 
Pracujemy zespołowo nad 
tym, by nowinypolnocne.pl 
to było jedyne (nie licząć pa-
pierowych „Nowin”) słuszne 

źródło Waszych informacji i 
choć przed nami daleka dro-
ga, widzimy światełko w tym 
tunelu. Zarówno Portal Bra-
niewo, jak i – nie skromnie 
dodam – Info Mrągowo po-
kazują, że nawet w naszym 
zesputym informacyjnie re-
gionie można zrobić intere-
sujący i chętnie odwiedzany 
serwis. Jest przy tym sporo 
pracy, codziennej – wlicza-
jąc weekendy i święta, acz-
kolwiek warto. Jest we mnie 
jakaś radość, kiedy odpalam 
„analityka” Google i widzę, 
że ktoś – niezależnie od pory 
dnia, uwierzcie! – „buszuje” 
akurat po stronie w poszu-
kiwaniu informacji. To dla 
takich chwil chce się rano 
wstać i włączyć komputer. I 
dla takich chwil jak ta, kiedy 
– jak teraz – piszemy dla Was 
teksty do gazety.

Marek Szymański

5 LAT GAZETY, CZYLI ROCZNICA 
DREWNIANA

JAK TEN CZAS LECI…

Wakacje prosto z regionalnego lotniska!

BURMISTRZ PIENIĘŻNA  
Informuje,

że w siedzibie Urzędu Miejskiego w Pieniężnie, ul. Generalska 8  
na okres 21 dni wywieszony został wykaz nieruchomości komunal-
nych przeznaczonych do dzierżawy ujętych w Zarządzeniu nr 74/2024  
z dnia 22.10.2024 r.

Bliższe informacje można uzyskać w tut. Urzędzie pokój nr 21 – 
0-55 237 46 00 lub 0-55 237 46 72.

Port Lotniczy Olsztyn-Mazu-
ry w Szymanach we współ-
pracy z największym pol-

skim touroperatorem – Itaką, 
przygotował dla mieszkańców 
Warmii i Mazur wspaniałą 
zimową niespodziankę! Już 
28 grudnia 2024 r. wystartuje 
nowe, bezpośrednie połącze-
nie z warmińsko-mazurskiego 
lotniska do słonecznego Marsa 
Alam w Egipcie. Loty będą od-
bywać się w każdą sobotę aż do 
22 lutego 2025 r., co daje ide-
alną okazję, by powitać Nowy 
Rok lub spędzić zimowe ferie 
nad Morzem Czerwonym.

Marsa Alam to raj dla mi-
łośników plaż, nurkowania  
i egzotycznej przyrody. Poło-
żone nad Morzem Czerwo-
nym miasto oferuje niesamo-
wite atrakcje, które uczynią 
każdy urlop niezapomnianym:

Rafy koralowe – Marsa Alam 
słynie z jednych z najpiękniej-
szych raf koralowych na świe-
cie. Nurkowanie i snorkeling 
to obowiązkowe punkty pro-
gramu dla każdego odwie-

dzającego. Można tu spotkać 
egzotyczne ryby, delfiny, a na-
wet żółwie morskie.

Park Narodowy Wadi El Ge-
mal – to unikalny rezerwat 
przyrody, w którym można 
zobaczyć dzikie wielbłądy, 
gazele oraz rzadkie gatun-
ki ptaków. Wadi El Gemal 
oferuje również malownicze 
widoki na pustynię oraz wy-
jątkową okazję do poznania 
kultury Beduinów.

Zatoka Abu Dabbab – znana 
jako miejsce, w którym często 
spotyka się żółwie morskie i 

diugonie, czyli tzw. krowy 
morskie. To jedno z niewie-
lu miejsc na świecie, gdzie 
można podziwiać te spokojne, 
zagrożone wyginięciem zwie-
rzęta w ich naturalnym śro-
dowisku.

Port Ghalib – luksusowa ma-
rina, idealna dla miłośników 
żeglarstwa i jachtów. Znajdują 
się tu również liczne restaura-
cje i sklepy, a atmosfera miej-
sca sprzyja relaksowi po dniu 
pełnym przygód.

Więcej informacji 
na www.nowinypolnocne.pl

nowinypolnocne.pl
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Światełka z Kętrzyna zapłoną na cmentarzu na Rossie
1124 znicze i 130 
wkładów do zniczy 
– to efekty zbiórki 
zorganizowanej przez 
kętrzyńskie Centrum 
Wolontariatu. Już 
niebawem światełka 
zapłoną na cmentarzu 
na Rossie w Wilnie.

Z Kętrzyna na Litwę wyru-
szyła 50-osobowa grupa 
mieszkańców, by do-
starczyć znicze na Ros-

sę – jedno z najważniejszych 
miejsc pamięci narodowej. 
Wśród uczestników wyjazdu 
są Marek Olszewski, zastęp-
ca burmistrza Kętrzyna oraz 
Janusz Mazurkiewicz, organi-
zator zbiórki i lider Centrum 
Wolontariatu działającego przy 
Miejski Ośrodek Pomocy Spo-
łecznej w Kętrzynie.

W zbiórkę zaangażowali się 
uczniowie, członkowie sto-

warzyszeń, pracownicy firm  
i instytucji oraz mieszkańcy 
nie tylko Kętrzyna i powia-
tu kętrzyńskiego, ale całego 
regionu. Dzięki ich hojności 
cmentarz rozświetli się zni-
czami, symbolizując pamięć 
o przeszłych pokoleniach.  
W sobotę znicze trafią do 
Domu Polskiego w Wilnie, 
zaplanowane są również spo-
tkania ze Związek Polaków 
na Litwie oraz SPOŁECZNY 
KOMITET OPIEKI NAD 
STARĄ ROSSĄ.

Cmentarz na Rossie to 
miejsce spoczynku Polaków, 
którzy odegrali kluczowe role 
w naszej historii. Wilno, przez 
wieki polskie miasto, pełne 
jest śladów naszej obecności,  
a Rossa to ważny symbol tej 
polskości. Na grobach boha-
terów narodowych, żołnierzy, 
uczonych i mieszkańców za-
płoną znicze jako dowód, że 
pamięć o nich wciąż trwa.

Reszel wśród trzech najpiękniejszych 
miasteczek w Polsce!

Reszel zajął trzecie miejsce 
w prestiżowym konkursie 
na najbardziej klimatyczne 
miasteczko w Polsce, 
organizowanym przez 
Magazyn Travelist.pl. 

To ogromne wyróżnienie dla 
miasta, które od lat przyciąga 
turystów swoim niezwykłym 

urokiem i atmosferą. Wybór ten 
nie jest przypadkowy – głosy in-
ternautów świadczą o tym, jak wy-
jątkowym miejscem jest Reszel.

Głosujący docenili histo-
ryczne dziedzictwo i malow-
nicze widoki miasta. Reszel, 
pełen gotyckich zabytków i 
spokojnych uliczek, oferuje 
nie tylko estetyczne doznania, 
ale także ukojenie od codzien-
nego zgiełku. Jako pionier w 
Polsce, Reszel dołączył do 
międzynarodowego stowarzy-
szenia Cittàslow, promujące-
go życie w zgodzie z naturą, 
lokalną kulturą i tradycjami.

W konkursie popularnego 
magazynu wyżej znalazły się 
jedynie Sandomierz i Kazi-

mierz Dolny. Wysoka pozycja 
w tym rankingu udowodniła, 
że Reszel jest prawdziwą pe-
rełką Warmii i Mazur, którą 
warto odwiedzić o każdej po-
rze roku. 

– To wyróżnienie zawdzię-
czamy wszystkim, którzy 
oddali swój głos podczas 
elektronicznego głosowania. 
Dziękujemy za docenienie 
uroku naszego miasteczka, 
pełnego historii, pięknych wi-
doków i niezwykłej atmosfery 
– podkreślają reszelscy samo-
rządowcy.
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Rozpoczęły się konsultacje Kętrzyńskiego Budżetu Obywatelskiego na 2025 rok

Seniorzy wybrali własną radę

Pięć projektów 
zostało zgłoszonych 
do przeszłorocznego 
Kętrzyńskiego Budżetu 
Obywatelskiego. Konsultacje 
potrwają do 6 listopada.

Na Budżet Obywatelski 2025 
głosować można na dwa spo-
soby: na stronie internetowej: 

https://obywatelski.pl/ketrzyn i w 
Urzędzie Miasta Kętrzyn (ul. 
Wojska Polskiego 11, poniedzia-
łek-piątek, godz. 7:30-15:30). Kar-
ty i urna do głosowania znajdują 
się na parterze budynku urzędu. 
Karty do głosowania można rów-
nież pobrać ze strony interneto-
wej www.miastoketrzyn.pl.

Tym razem mieszkańcy 
Kętrzyna mogą głosować na 
pięć projektów:

Miejsca parkingowe
Projekt przewiduje wykona-

nie miejsc parkingowych przy 
ul. Poznańskiej 2. Koszt pro-
jektu: 50.000,00 zł

Remont drogi dojazdowej i parkin-
gu ul. Westerplatte 24

Projekt przewiduje remont 
drogi dojazdowej oraz istnie-
jącego parkingu na działce nr 
118 przy ul. Obr. Westerplatte 
24 w Kętrznie. Koszt projektu: 
300.000,00 zł

Wykonanie nowej nawierzchni  
z kostki brukowej ul. Daszyńskiego 
32 i 34

Projekt przewiduje utwar-
dzenie terenu kostką brukową 
pomiędzy budynkami przy ul. 
Daszyńskiego 32 i 34 do wy-
sokości garaży. Koszt projektu: 
300.000,00 zł

Utwardzenie działki 3 – 271/27
Projekt przewiduje utwardze-

nie działki wraz z odwodnieniem 
utwardzonego terenu oraz zago-

spodarowanie ww. terenu na za-
pleczu budynków ul. Mielczar-
skiego 9 oraz ul. Daszyńskiego 
16 Koszt projektu: 150.000,00 zł

Modernizacja placu zabaw
Projekt przewiduje doposa-

żenie istniejącego już ogro-
du ogólnodostępnego przy 

ul. Moniuszki 3 o atrakcyjny, 
bezpieczny i kreatywny sprzęt. 
Koszt projektu: 300.000,00 zł
Konsultacje trwają do 6 listopada.

W Urzędzie Miasta w Kę-
trzynie odbyły się wybory 
Kętrzyńskiej Rady Senio-

rów trzeciej kadencji.  Spośród 28 
kandydatów, zgłoszonych przez 
organizacje i instytucje działające 

na rzecz osób starszych na tere-
nie Kętrzyna, wybranych zostało 
21 członków rady. 

Kadencja rady trwa trzy lata. 
To organ o roli doradczej, któ-
rego zadaniem jest reprezen-

towanie interesów seniorów, 
współpraca z władzami miasta 
oraz inicjowanie działań mają-
cych na celu poprawę jakości 
życia starszych mieszkańców 
Kętrzyna. pw

„Psia” wystawa fotografii 
przed kętrzyńskim ratuszem

Burmistrz Kętrzyna nowym członkiem 
Wojewódzkiej Rady Sportu

Przed Ratuszem Miejskim 
w Kętrzynie można podziwiać 
plenerową wystawę 
fotografii w ramach akcji 
„Do serca przytul psa, weź 
na kolana kota.”

Autorką zdjęć jest Anna 
Kajat, która w niezwy-
kle poruszający sposób 

uchwyciła zarówno piękno, jak 
i tęsknotę oraz nadzieję zwie-
rząt.

Na wystawie prezentowa-
ne są zdjęcia 12 psów prze-
bywających w Schronisku 
Kętrzyn Pudwągi. Każdy z 
tych czworonogów kryje za 
sobą własną, często trudną 
historię. To zwierzęta, które 
zaznały porzucenia, zanie-
dbania lub złego traktowa-
nia. Mimo tych doświad-
czeń, nadal mają nadzieję 
na lepszą przyszłość u boku 
kochających opiekunów. 
Wszystkie te psy czekają na 
nowy dom i drugą szansę 
na miłość.

Zachęcamy do adopcji tych 
wyjątkowych zwierzaków oraz 
wsparcia schroniska. Można 
to zrobić na wiele sposobów 
– przekazując dary rzeczowe 
(takie jak karma, koce czy za-
bawki) albo angażując się w 
wolontariat, poświęcając swój 
czas i opiekę.

Akcja jest wspólnym projek-
tem Miasta Kętrzyn, Funda-
cji Z Miłości do Radości oraz 
Przedsiębiorstwa Gospodarki 
Komunalnej „Komunalnik” 
w Kętrzynie, zrealizowanym 
przy wsparciu Anny Kajat 
oraz Fabryki Reklamy Kę-
trzyn.

W Olsztynie odbyło się 
inauguracyjne posiedzenie 
Wojewódzkiej Rady Sportu 
nowej kadencji, do której 
powołanie dostał m.in. Karol 
Lizurej, burmistrz Kętrzyna.

Rada  odgr ywa  k lu-
czową rolę  w za-
kres ie  op in iowan ia  

i doradztwa dotyczącego roz-
woju kultury fizycznej, wspie-
rając władze województwa w 
podejmowaniu decyzji doty-
czących sportu i rekreacji.

— Jako członkowie Rady 
mamy realny wpływ na two-
rzenie programów dofinanso-
wujących sport, a także moż-
liwość opiniowania budżetu 
województwa w zakresie kul-
tury fizycznej — podsumował 
powołanie burmistrz Kętrzy-
na. — Sport zawsze był mi 
bliski, tym bardziej cieszę się, 
że mogę brać udział w pra-
cach rady.

Powołanie Wojewódzkiej 
Rady Sportu w Olsztynie 
służy wypracowaniu najlep-
szych rozwiązań umacnia-

jących pozycję sportu wśród 
zadań województwa oraz 
zwiększeniu wśród działa-
czy sportowych poczucia 
ich wpływu na rozwój sportu, 
jednocześnie przyczyniając 
się do przejrzystości podej-
mowanych działań. Takie 
forum sprzyja merytorycz-
nym, twórczym i debatom o 
kierunkach rozwoju sportu 
w województwie.

Przewodniczą Wojewódzkiej 
Rady Sportu została Katarzyna 
Sobiech, członkini zarządu wo-
jewództwa.

nowinypolnocne.pl
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Mamy już 5 lat! 
W kolejne lata wkraczamy  
z nowym portalem!
Trudno nam w to uwie-
rzyć, ale „Nowiny Pół-
nocne” mają już pięć lat! 
Z punktu redakcyjnego 
był to burzliwy czas, 
naznaczony ciężką pracą 
i nie zawsze wesołymi 
chwilami. Specjalnie 
dla Was postanowili-
śmy spisać to wszystko 
i przedstawić.

We wrześniu 2019 roku na 
Facebooku ruszył ofi-
cjalny profil pod nazwą 

„Nowiny Północne”. Nazwę 
„rzucił” nasz pierwszy redaktor 
naczelny – Tomasz Miroński. 
Nieco wcześniej on i Wojciech 
Andrearczyk – twórca Portalu 
Braniewo – wpadli na pomysł 
stworzenia gazety i  zupełnie 
nowego tytułu prasowego. 
Może nie do końca nowego, 
ponieważ „Nowiny Pólnocne” 
były wydawane na przełomie lat 
pięćdziesiątych i sześćdziesią-
tych poprzedniego wieku. Do 
redakcji dołączył kolejny ex-
-dziennikarz „Gazety Olsztyń-
skiej” – Marek Szymański i ten 
trzyosobowy zespół zaakcepto-
wał pomysł Tomasza. „Nowiny 
Północne” powoli zaczynały się 
stawać faktem. Nawet znak gra-
ficzny (winietę) udało się „od-
restaurować” i przyszedł czas 
oczekiwania na pierwszy numer 
papierowej nowej-starej gazety. 
Ten ukazał się 24 października 
2019 roku.

Nasz wydawca
Wraz z pomysłem na nową 

gazetę pojawił się nasz wy-
dawca – Rafał Banasiak i sto-
warzyszenie „Agroport”. 
Wsparcie, które czuliśmy 
„za plecami” dawało nam 
poczucie bezpieczeństwa. 
Nigdy nie czuliśmy presji, by 
o czymś pisać lub nie pisać. 
Znamy swój fach i  wiemy, 
na co może sobie pozwo-
lić dziennikarz, a na co nie. 
Pod tym względem Rafał 
nie miał z nami problemów. 
Zresztą z  góry przyjęliśmy 
rolę informacyjną i takiej się 
przez te pięć lat trzymaliśmy. 
Nie szarpaliśmy nikogo, nie 
obrażaliśmy. A  słowa, że 
„Nowiny” są gazetą, z której 
można się sporo dowiedzieć, 
zdarzało nam się słyszeć 
dość często.

Trudne początki
Początki lubią być trudne 

i tak było w naszym przypad-

ku. Zajęci swoimi sprawami 
zawodowymi, w pierwszej ko-
lejności zaczęliśmy spisywać 
to, co działo się w Bartoszy-
cach i Kętrzynie. Szybko też 
postanowiliśmy dokoptować 
Mrągowo i  okolice, w  czym 
wspierał nas dzielny Zdzi-
sław Piaskowski, zaprawiony 
w bojach dziennikarz-pasjo-
nat. To on był autorem tek-
stu o pięknych mieszkankach 
powiatu mrągowskiego, które 
wtedy – w 2019 roku – starto-
wały w konkursach piękności. 
Artykuł miał być naszą pierw-
szą „jedynką”. Niestety (albo 
stety) – okładkę pierwszego 
numeru ozdobiły inne panie, 
które dla odmiany miały „kota 
na punkcie kotów”. Zdzisław 
napisał potem także tekst 
o  pierwszych golach… Ro-
berta Lewandowskiego, który 
na początku kariery ostrzelał 
Mrągowię. Wreszcie także 
dzięki Zdziśkowi na łamach 
„Nowin” publikowane były 
rysunki genialnego Józefa 
Jabłońskiego, nieżyjącego 
już artysty, którego prace 
wcześniej drukowały m.in. 
„Szpilki”.

Rośniemy w siłę
W  2020 roku czuliśmy się 

mocni. Z  racji tego, że ga-
zeta z  założenia miała być 
(i do dzisiaj jest) bezpłatna, 
musieliśmy walczyć o to, by 
ten druk był regularny. Do 
zespołu dołączyła Anna Do-
maniewska, fachowiec od 
reklamy i o „te” kwestie mo-
gliśmy być spokojni. Gazeta 
zasięgiem obejmowała cztery 
powiaty – od Braniewa (które 
dołączyło w styczniu 2020 r.), 
przez Bartoszyce i Kętrzyn, 
aż po Mrągowo. Gazeta na-
prawdę rosła w siłę.

Ta paskudna pandemia!
Po kilku miesiącach roz-

woju musieliśmy, jak wiele 
branż, wyhamować. Powód? 
Pandemia! W  tym trudnym 
dla wszystkich czasie mu-
sieliśmy się przeformować. 
Na łamach gazety pojawiła 
się Ałła Zarembo, natomiast 
zniknął kolega Piaskowski. Co 
ciekawe, oboje preferują „sta-
rą szkołę” dziennikarską i ich 
pojedynki redakcyjne mogły-
by być naprawdę fascynujące. 
Chociaż dobrych redakcyj-
nych tekstów w „Nowinach” 
i tak nie brakowało. Czuliśmy 
się mocni i czuliśmy obawy 
konkurencji. Jednak jeszcze 
w  pandemii doszło do ko-
lejnego rozłamu. Ze składu 
odszedł Marek Szymański, 
który zaangażował się w bu-

dowę portalu Info Mrągowo. 
Po nim „Nowiny” opuściła 
również Anna Domaniewsk

Nowy rozdział
Na wydawniczej mapie „No-

win” pozostały dwa powiaty: 
Braniewo i  Bartoszyce. Ten 
impas trwał kilka miesięcy. Na 
szczęście wrócił Marek Szy-
mański i nasza gazeta znów za-
częła się pokazywać w Kętrzy-
nie i Mrągowie. Cały czas ciążył 
nad nami brak silnej strony 
internetowej. Adres nowiny24.
net – wcześniej dość chętnie 
wybierany przez Czytelników 
– z czasem zastąpiły trzy inne. 
Można powiedzieć, że portal 
rozsypał nam się na części, co 
nie wróżyło niczego dobrego.

Czas się rozstać
Z końcem 2022 roku z gaze-

tą rozstał się Tomasz Miroński, 
który objął funkcję dyrektora 
w placówce kulturalnej w jed-
nej z gmin w powiecie kętrzyń-
skim. Musiał zrezygnować, ale 
zanim do tego doszło przekazał 
Wojtkowi funkcję naczelnego. 
Pojawiła się szansa na zmiany 
i  „drugi oddech”. Okrojona 
redakcja pozostała przy tym 
samym wydawcy, dzięki czemu 
gazeta z charakterystycznym 
logo wciąż pojawia się w Pań-
stwa domach.

Po pięciu latach nasi Czy-
telnicy mają też możliwość 
być na bieżąco z  lokalnymi 
informacjami codziennie. 
Wystarczy wejśc na stronę 
www.nowinypolnocne.pl

Portal na 8 powiatów
Dobry portal internetowy 

to dzisiaj podstawa silnych 
mediów. Gryźliśmy się z tym 
przez kilka lat, chociaż mie-
liśmy do dyspozycji Portal 
Braniewo i  potem również 
Info Mrągowo.

16 października 2024 roku 
wystartowaliśmy z  portalem 
Nowin Północnych (www.
nowinypolnocne.pl), nad któ-
rym wciąż ciężko pracujemy. 
Chcemy, by stał się on pierw-
szym, który odwiedzicie w po-
szukiwaniu najświeższych 
i  najciekawszych informacji 
z  regionu. Ale od początku 
zakładaliśmy, że nie możemy 
stać w  tym samym miejscu. 
Dlatego nasz portal powinni 
odwiedzać także mieszkańcy 
całego pasa przygranicznego – 
od Braniewa, przez Lidzbark 
Warmiński, Bartoszyce, Kę-
trzyn, Mrągowo aż po Goł-
dap, Węgorzewo i Olecko. Kto 
wie – może z czasem w tych 
samych powiatach pojawi się 
również papierowe wydanie?

nowinypolnocne.pl

Rafał Banasiak – wydawca Nowin Północnych

Marek Szymański – redaktor Nowin Północnych

Wojciech Andrearczyk – redaktor naczelny gazety
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Braniewskie Centrum Kultury 
zainaugurowało nowy rok

Przysięga terytorialsów. Będą służyć także w Braniewie

Braniewo RAZEM 
w bezpieczne dziś i jutro

W Braniewskim Centrum 
Kultury odbyła się 
uroczysta inauguracja roku 
kulturalnego 2024/2025. 

To już tradycja i ważne wy-
darzenie, w trakcie które-
go podsumowujemy koń-
czący się rok kulturalny i 

rozpoczynamy zupełnie nowy 
— mówią organizatorzy. — W 
Braniewskim Centrum Kul-
tury zebrało się liczne grono 
mieszkańców Braniewa zain-
teresowanych propozycjami 
zawartymi w programie kul-
turalnym naszego miasta na 
kolejnych 12 miesięcy.

Wydarzenie stanowiło rów-
nież doskonałą okazję do za-
prezentowania talentu przez 
uczestników sekcji BCK. W 
tym roku w koncercie pt. „Po-
tęga Przeszłości” wystąpiły: 
sekcja wokalna, taneczna, sek-
cje instrumentalne oraz zespół 
Warmia Braniewo.

Ponadto przyznane zostały 
tytuły „Mecenasa Kultury”, a 
także odbyła się wystawa prac 
uczestników sekcji plastycznej 
oraz Dariusza Zieniewicza.

Za szczególne osiągnięcia w 
dziedzinie kultury oraz za pro-
mocję regionu tytuł Mecenasa 
Kultury otrzymali: ks. kan. dr 
Marcin Sawicki, ks. kan. dr 
Tomasz Pocałujko, Lubomira 

Wacławska i Andrzej Zieliński.
Wyróżniono także osoby, 

jednostki i firmy, które w spo-
sób szczególny angażują się 
w działania na rzecz rozwoju 
kulturalnego miasta Braniewa. 
Wyróżnienia otrzymali: Woj-
ciech Żylis – prezes Zarządu 
Braniewsko-Pasłęckiego Ban-
ku Spółdzielczego z siedzibą w 
Pasłęku, prezes Kliniki Potocki 
w Braniewie – Anna Wajdlejt, 
Bricomarche Braniewo – pre-
zes Zarządu Maciej Kot, Van 
Pur S.A. – prezes Zarządu 
Jadwiga Iwańczuk, Polfrost 
Terminal Sp. z o.o. – prezes 
Zarządu Tomasz Szyszko, 

Bogusław Gromadzki, Bar-
bara Wojtanowska, Bogumił 
Burdalski, Marzenna Otto, 
Anna Oryniak, Gabriela Ba-
durek, Małgorzata Czaplińska, 
Barbara Krajnik, Małgorzata 
Grabowska-Flak, Agnieszka Ja-
strzębska-Przybysz – dyrektor 
Zakładu Gospodarki Komu-
nalnej w Braniewie, Andrzej 
Piróg – dyrektor Miejskiego 
Ośrodka Sportu ZATOKA w 
Braniewie, Ireneusz Ścibio-
rek – komendant powiatowy 
Państwowej Straży Pożarnej w 
Braniewie, Jerzy Welke – pre-
zes Ochotniczej Straży Pożar-
nej w Braniewie, Katarzyna 

Pawlicka – komendant Hufca 
ZHP im. Mikołaja Kopernika 
w Braniewie, dziekan Deka-
natu w Braniewie – ks. Leszek 
Galica, Helena Gruba, Marta 
Hajkowicz – dziennikarz radia 
ESKA, Antoni Czyż – Nadle-
śnictwo Zaporowo, Kalina Ja-
kimczuk – dyrektor Środowi-
skowego Domu Samopomocy 
w Żelaznej Górze, Wiesława 
Piskorz, Wioleta Waszczeniuk, 
Danuta Błażejewska, Lidia 
Ostrowska, Anna Podgórska, 
Paweł Baliński, Iwona Koła-
kowska.

Inf. prasowa 
Braniewskiego Centrum Kultury

W sobotę (19 października) 
w Braniewie ponad 50 
nowo przyjętych żołnierzy 
4 Warmińsko-Mazurskiej 
Brygady Obrony Terytorialnej 
w obecności swoich rodzin 
złożyło przysięgę wojskową. 
Teraz czeka ich służba na 
rzecz lokalnej społeczności 
regionu, co stanowi 
główną ideę Wojsk Obrony 
Terytorialnej.

Terytorialsi, aby dotrzeć do 
tego ważnego momentu 
jakim jest wypowiedzenie 

słów roty przysięgi, musie-
li przejść podczas szkolenia 
podstawowego (16 dni) spraw-
dzian wytrzymałości fizycznej, 
ale również test taktycznych i 
praktycznych umiejętności 
niezbędnych w działaniach 
wojskowych. Nowi żołnierze 
nabyte zdolności  będą roz-
wijać już w swoich macierzy-
stych jednostkach podległych 
4W-MBOT m.in. w Olsztynie, 
Braniewie, Giżycku, Morągu 
i Ełku.

Dowódca największej w Pol-
sce Brygady OT (4W-MBOT) 
pułkownik Jarosław Kowalski 
zwrócił się do nowych żołnie-

rzy, mówiąc jak istotną rolę 
będą pełnić na rzecz Ojczyzny.

— Stajecie się żołnierzami 
Wojsk Obrony Terytorialnej 
— mówił dowódca 4W-MBOT. 
— Formacji, której misją jest 
stawanie w obronie lokalnej 
społeczności zarówno w cza-
sie wojny jak i kryzysów. Przy-
kładem praktycznej realizacji 
tej misji jest udział w operacji 
Feniks, czyli niesienia pomocy 

mieszkańców terenów dotknię-
tych przez powódź. Brygada 
uczestniczy też w ochronie 
polsko-białoruskiej granicy 
dotkniętej kryzysem migracyj-
nym. Niech zaangażowanie wa-
szych kolegów starszych służbą 
będzie dla was inspiracją.

Nowi żołnierze, przed który-
mi jeszcze wiele szkoleniowych 
wyzwań zdają sobie sprawę z 
wagi odpowiedzialności. 

— Podczas przysięgi towa-
rzyszyła mi przede wszystkim 
duma — mówi szer. Mariusz. 
— Duma z tego, że mogę słu-
żyć mojej Ojczyźnie nie tylko 
jako zwykły obywatel, ale też 
jako żołnierz.

Kolejne i ostatnie w tym roku 
szkolenie podstawowe odbę-
dzie się w listopadzie (15-30 
listopada), także w Braniewie.

Zespół prasowy 4W-MBOT

Część z żołnierzy WOT, którzy złożyli przysięgę, zasili szeregi 
43 Batalionu Obrony Pogranicza w Braniewie
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W trakcie inauguracji wyróżniono osoby, jednostki i firmy, które w sposób szczególny angażują 
się w działania na rzecz rozwoju kulturalnego miasta Braniewa
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Projekt „Braniewo RAZEM 
w bezpieczne dziś i jutro” 
koncentruje się na podnie-

sieniu świadomości na temat 
społecznych zagrożeń bez-
pieczeństwa w wymiarze lo-
kalnym i skutecznych metod 
ich zapobiegania. W ramach 
projektu odbyły się warszta-
ty „Skuteczne prowadzenie 
zajęć z dziećmi i młodzieżą 
w tematyce przeciwdziałania 
hejtowi”, a także warsztaty z 
zakresu pierwszej pomocy i 
samoobrony

Twórcy projektu zadbali o to, 
aby forma edukacyjnego prze-
kazu nie tylko była adekwat-
na do wieku odbiorców, ale 
przede wszystkim, aby trafiała 
w możliwie najlepszy sposób 
do słuchaczy. W bloku pierw-
szym – dedykowanym dzie-

ciom i młodzieży zapewniono, 
aby najpierw merytorycznie 
przygotować prelegentów do 
spotkań z wymagającą grupą 
młodych odbiorców.

Kolejne spotkanie w ramach 
projektu dotyczyło zajęć z sa-
moobrony, w których uczestni-
czyli braniewscy seniorzy.

W realizację projektu, 
którego gospodarzem jest 
Urząd Miasta Braniewa, za-
angażowali się policjanci z 
Komendy Powiatowej Policji 
w Braniewie oraz Komendy 
Wojewódzkiej Policji w Olsz-
tynie. Przedsięwzięcie zosta-
ło również objęte patronatem 
honorowym przez Wojewodę 
Warmińsko-Mazurskiego oraz 
Komendanta Wojewódzkiego 
Policji w Olsztynie.

Inf. prasowa UM w Braniewie

W ostatnich zajęciach – z samoobrony 
– uczestniczyli braniewscy seniorzy
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Gminny Bal Kół Gospodyń Wiejskich Zgoda pięknieje. 
Otwarto miejsce rekreacyjne

Pomogli rolnikom poszkodowanym przez powódź

Spotkały się tutaj panie, 
które na co dzień działają 
w swoim KGW na tere-
nie gminy Braniewo. W 

tym roku wyjątkowo na balu 
bawiły się przedstawicielki aż 
dwunastu kół: gospodarze - 
KGW „Warmianki” z Żelaznej 
Góry, KGW „Nasze Krzewno” 
z Krzewna, KGW „Szylenian-
ki” z Szylen, KGW „To My” z 
Lipowiny, KGW „Szlachcian-
ki na obcasach” z Rogit, KGW 
„Zgodni” w Rusach, KGW 
„Podlesianki” z Podleśne, 
KGW „Pod prosiaczkiem” z 
Rudłowa, KGW w Brzeszynach, 
KGW „Maciejki” z Maciejewa, 

KGW „Słoneczne Gronówko” 
z Gronówka oraz KGW „Mło-
tecznianki” z Młoteczna.

Bal uroczyście rozpoczął oko-
licznościowym przemówieniem 
wójt Gminy Braniewo Jakub 
Bornus. Każda z pań otrzymała 
różyczkę, zaś wójt podziękował 
wszystkim za przybycie oraz ży-
czył wspaniałej zabawy do białe-
go rana. Dodatkowo nie zabrakło 
takżę pamiątkowych zdjęć.

Ważnym punktem uroczystości 
był tort okolicznościowy przygo-
towany specjalnie na tę okazję.

W dowód uznania oraz zasług 
na rzecz mieszkańców gminy 
Braniewo wójt gminy, przewod-

niczący Rady Gminy oraz prezes 
KGW „Warmianki” przekazali 
każdemu kołu pamiątkowy me-
dal, pisemne podziękowania oraz 
dedykowaną deseczkę wypaloną 
przez Piotra Kamińskiego z Że-
laznej Góry.

Również prezes Zarządu Spół-
ki PERIG Robert Mirkowski 
wręczył gospodarzom upominek 
i podziękował za zaproszenie.

Tradycją na Balu KGW jest 
wybór Króla i Królowej Balu. Są 
to osoby, które wykazały się naj-
większą frekwencją na parkiecie, 
a także wprowadzały pozytywną 
atmosferę w całe wydarzenie. 
Królem Balu został Artur So-

bipan z KGW „Słoneczne Gro-
nówko”, zaszczytne miano Kró-
lowej Balu trafiło do Agnieszki 
Luniak z KGW „Młotecznian-
ki”. W jury zasiadł Stanisław 
Żołędziewski – przewodniczący 
RG Braniewo, Joanna Jankowska 
– dyrektor Biblioteki Publicznej 
Gminy Braniewo im. Marii Zien-
tary-Malewskiej oraz Anna Uła-
siuk – prezes KGW „Warmianki”.

W tym roku zabawę taneczną 
poprowadził nam Zespół KOBA-
MA z Braniewa, który zagrał na 
żywo same największe przeboje 
i porwał wszystkich do wspól-
nej zabawy.

Inf. prasowa UG w Braniewie

W Zgodzie odbył się festyn 
sołecki, podczas którego 
mieszkańcy świętowali 
uroczyste otwarcie miejsca 
rekreacyjnego.

Całość prac przy powstawa-
niu tego miejsca została 
wykonana przez samych 

mieszkańców Zgody, z sołty-
sem Cezarym Bednarkiem na 
czele. Dzięki zaangażowaniu 
mnóstwa ludzi powstało pięk-
ne miejsce do wypoczynku  
i spotkań, a wspólna praca zin-
tegrowała mieszkańców.

— Nic tak nie motywuje do 
dbałości o miejsce, jak praca 
włożona w jego powstanie — 
mówią mieszkańcy.

Uroczystość otwarcia miejsca 
rekreacyjnego była połączona 
z degustacją potraw przygo-
towanych przez lokalne Koło 
Gospodyń Wiejskich „Zgodni”, 
była też dmuchana zjeżdżalnia 
dla dzieci oraz kino sferyczne.

Wśród gości znaleźli się 
wójt Gminy Braniewo Jakub 
Bornus oraz etatowy czło-
nek Zarządu Powiatu Bra-
niewskiego Dominik Kunc. 
Goście złożyli na ręce soł-
tysa Cezarego Bednarka 
podziękowania oraz gratu-
lacje. Symbolicznego prze-
cięcia wstęgi dokonali sami 
mieszkańcy, którzy od razu 
skorzystali z nowego miej-
sca biesiadując do późnych 
godzin wieczornych.

Inf. prasowa UG w Braniewie

22 tony zbóż oraz niezbędne 
narzędzia przekazali 
rolnikom-powodzianom 
rolnicy z gminy Braniewo. 
W akcję włączyli się także 
rolnicy z gminy Lelkowo.

Rolnicy z gminy Braniewo 
zorganizowali zbiórkę, 
aby pomóc swoim kole-

gom z południa Polski. Z te-
renu gminy Braniewo udało się 
zebrać około 22 tony zbóż oraz 
niezbędne narzędzia. Wszystko 
zostało dostarczone do sołec-
twa Przyłęk w gminie Bardo. 

Również sąsiednia gmina 
Lelkowo czynnie włączyła się 
w zbiórkę przekazując zboża.

W zbiórkę włączyli się rów-
nież: ks. proboszcz Władysław 
Kuras oraz Mariusz Chopiak 
– koordynatorzy, wójt Gmi-
ny Braniewo Jakub Bornus, 
Krystyna Jastrzębska – firma 
OLZNAS z Lipowiny, Firma 
Drewmar z Krzewna, sołtys 
Sołectwa Zakrzewiec – Tere-
sa Dzieruk, rolnicy z Sołec-
twa Żelazna Góra, Krzew-
no, Pęciszewo, Grzechotki, 
Krasnolipie, Szyleny, rolnicy  
z gminy Lelkowo.

Inf. prasowa UG w Braniewie

Otwarcie miejsca rekreacyjnego przyczyni się 
do integracji mieszkańców Zgody

Miejsce rekreacyjne w Zgodzie
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Świetlica wiejska w Żelaznej Górze przemieniła się w salę balową, ponieważ po raz kolejny była gospodarzem 
Gminnego Balu Kół Gospodyń Wiejskich.

Rolników wspierał wójt Gminy Braniewo Jakub Bornus
W zbiórkę włączył się również ks. Władysław Kuras, 

proboszcz z Żelaznej Góry
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W tym roku na balu bawiły się panie (i panowie) z aż 12 Kół 
Gospodyń Wiejskich Balowiczów powitał wójt Gminy Braniewo Jakub Bornus

Tort okolicznościowy przygotowany specjalnie na balZabawa trwała do późnej nocy

nowinypolnocne.pl
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Dzień Edukacji Narodowej w Reszlu

Rok Akademicki Uniwersytetu Trzeciego 
Wieku w Reszlu rozpoczęty!

Gminny Dzień Seniora w Reszlu  
– święto radości i wspólnoty

Rozpoczął się nowy rok 
akademicki Uniwersytetu 
Trzeciego Wieku działającego 
przy Miejskim Ośrodku Kultury 
w Reszlu. To wyjątkowa okazja, 
aby zaangażowani seniorzy 
mogą spotkać się, zdobywać 
nową wiedzę, rozwijać pasje 
i spędzać czas w inspirującym 
gronie osób, które nigdy nie 
przestają się uczyć. 

Uroczysta inauguracja od-
była się w klimatycznej 
sali Miejskiego Ośrodka 

Kultury, gdzie reszelscy stu-
denci-seniorzy powitali nowy 
rok pełen ciekawych wykładów, 
warsztatów, spotkań i wydarzeń 
kulturalnych. W imieniu lokla-
nego samorządu w wydarzeniu 
udział wzięli zastępca burmi-
strza Reszla Ewa Sadowska oraz 
przewodniczący Rady Miejskiej 
w Reszlu Andrzej Adamiak. 

Uniwersytet Trzeciego Wie-
ku w Reszlu to przestrzeń dla 
każdego, kto chce pozostać ak-

tywny, ciekawy świata i gotowy 
na nowe wyzwania.

W Miejskim Ośrodku 
Kultury w Reszlu odbyło się 
wyjątkowe wydarzenie, które 
zgromadziło najstarszych 
mieszkańców gminy, oferując 
im chwilę radości, integracji  
i wspólnej zabawy..

W imieniu Burmistrza Re-
szla Andrzeja Lewandow-
skiego głos zabrała radna 

Jolanta Grzyb, któa wyraziła 
wdzięczność seniorom za ich 
nieoceniony wkład w życie lo-
kalnej społeczności oraz życząc 
im zdrowia i dalszej aktywności.

Następnie przemawiały Te-
resa Wojtkowska, kierownik 
Środowiskowego Domu Samo-
pomocy w Reszlu oraz Patry-
cja Waszczuk-Ćwik, kierownik 
MOPS w Reszlu.

Na scenie wystąpili także pod-
opieczni ŚDS w Reszlu, kolej-
no zaprezentował się reszelski 
zespół Kwiaty Jesieni, a całość 
zwieńczył Klub Seniora działa-
jący przy MOPS w Reszlu.

Dzień upłynął w at-
mosferze  wza jemnego 
szacunku i radości, sta-
nowiąc piękny przykład 
troski o starsze pokolenie  
w lokalnej społeczności.

Dzień Edukacji 
Narodowej to 
wyjątkowa okazja, 
by docenić trud, 
zaangażowanie i 
pasję nauczycieli, 
którzy każdego dnia 
wkładają ogromne 
serce w edukację 
naszych dzieci. W tym 
roku Burmistrz Reszla 
Andrzej Lewandowski 
uhonorował 
wyróżniających 
się nauczycieli 
Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego za 
ich ciężką pracę, 
innowacyjne podejście 
do nauczania oraz 
wyjątkowy wkład 
w rozwój młodego 
pokolenia.

14 października w 
Miejskim Ośrodku 
Kultury w Reszlu, 
nauczyciele oraz 

pracownicy Zespołu Szkolno-
-Przedszkolnego wzięli udział 
w uroczystości z okazji Dnia 
Edukacji Narodowej. W wy-

darzeniu uczestniczyli także 
Burmistrz Reszla Andrzej 
Lewandowski oraz emeryto-
wani nauczyciele.

– Gratulujemy wszystkim 
nagrodzonym! Dziękujemy za 
Waszą codzienną troskę, cier-
pliwość i inspirację, którą da-

jecie uczniom. To dzięki Wam 
Reszel jest miejscem, gdzie 
edukacja staje się przygodą 
pełną wiedzy, ciekawości i ra-
dości –  podkreślił burmistrz 
Andrzej Lewandowski.

Dyrektor Zespołu Szkol-
no-Przedszkolnego, Edward 

Szmul, złożył życzenia nauczy-
cielom, pracownikom oświaty i 
emerytom. Odczytał także list 
Warmińsko- Mazurskiej Kura-
tor Oświaty Jolanty Skrzypczyń-
skiej, która w Dniu Edukacji 
Narodowej oraz na wszystkie 
kolejne dni w roku szkolnym 

życzyła spokoju, zadowolenia, 
radości, dającej poczucie waż-
ności wykonywanego zawodu 
oraz wdzięczności uczniów, z 
którymi nauczyciele dzielą się 
swoją wiedzą i doświadczeniem.

Kolejnym punktem progra-
mu było wręczenie nagród. 
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Aktywny Maluch. Pierwszy dzienny opiekun 
w gminie Reszel

Gmina Reszel przystępuje 
do selektywnej zbiórki popiołu

Umowa na przebudowę dróg w Sołectwie 
Klewno podpisana

To dobra wiadomość dla 
zarządców Wspólnot 
Mieszkaniowych – Gmina 
Reszel przystępuje do 
selektywnej zbiórki popiołu!

To doskonała okazja, aby 
włączyć się w inicjatywę 
selektywnej zbiórki odpa-

dów i zadbać o środowisko. 
Według informacji płynących 
z Urzędu Gminy udostępnione 

będą bezpłatnie pojemniki na 
popiół (poj. 1100 l). 

Jak to działa?
Zapraszamy do Urzędu Gmi-

ny w Reszlu, gdzie możecie 
podpisać umowę użyczenia po-
jemników na popiół. To szybki 
i prosty sposób na lepszą or-
ganizację segregacji odpadów  
w Waszych wspólnotach!

Dlaczego to ważne?
Popiół jest odpadem, któ-

ry możemy przetworzyć – to 
krok w stronę bardziej eko-
logicznej i czystej Gminy 
Reszel! Działajmy razem 
dla dobra naszej lokalnej 
społeczności. 

Gdzie się zgłosić?
Zapraszamy do Urzędu 

Gminy Reszel, Dział Tech-
niczno -Budowlany, ul. Wł. 
Reymonta 1-4, od ponie-
działku do piątku w godzi-
nach 7:30-15:30.

17 października w sali 
konferencyjnej Urzędu 
Gminy w Reszlu odbyło 
się uroczyste podpisanie 
umowy dotyczącej ważnej 
inwestycji, która przyczyni 
się do poprawy infrastruktury 
drogowej w Sołectwie 
Klewno.

Umowa została zawarta 
pomiędzy gminą a Przed-
siębiorstwem Robót 

Drogowych Sp. z o.o., repre-
zentowanym przez dyrektora 

Krzysztofa Wołodko. W imie-
niu gminy podpisy złożyli bur-
mistrz Andrzej Lewandowski 
oraz skarbnik Marta Gradze-
wicz.

Zakres prac obejmuje 
rozbiórkę istniejących na-
wierzchni i korektę prze-
biegu dróg, dostosowanie 
szerokości jezdni do obo-
wiązujących standardów 
technicznych (3,5 m i 5,0 
m), budowę poboczy, remont 
rowów, wymianę przepustów 
i budowę kanału technolo-
gicznego oraz umocnienie 
skarp, wycinkę roślinności 

oraz wprowadzenie nowej 
organizacji ruchu.

Całkowita wartość inwesty-
cji to 2 305 842,00 zł, z cze-
go część środków pochodzi  
z Rządowego Funduszu Roz-
woju Dróg, wspierającego 
lokalne inwestycje drogowe. 
Projekt ten znacząco popra-
wi komfort i bezpieczeń-
stwo jazdy, a także przyczyni 
się do lepszej jakości życia 
mieszkańców Klewna. To ko-
lejny krok w stronę nowo-
czesnej i bezpiecznej in-
f rastruktur y  drogowej  
w gminie Reszel!

W gminie Reszel rusza 
nowa inicjatywa w 
ramach resortowego 
programu rozwoju 
instytucji opieki nad 
dziećmi w wieku do 
lat 3.

Umowa na realizację 
programu „Aktywny 
Maluch – Pierwszy 
dzienny opiekun w 

gminie 2024” podpisana! 
Program został oficjalnie 
uruchomiony po podpisaniu 
umowy w Warmińsko-Mazur-
skim Urzędzie Wojewódzkim 
w Olsztynie. Dokumenty 
sygnowali wojewoda Rado-
sław Król, burmistrz Re-
szla Andrzej Lewandowski 
oraz skarbnik gminy Marta 
Gradzewicz. To ważny krok 
dla wsparcia rodzin w gmi-
nie Reszel!

Aktywny Maluch oferuje 
dziennego opiekuna, któy 
zapewni bezpieczną i tro-

skliwą opiekę dla najmłod-
szych mieszkańców, realizu-
jąc zajęcia, zabawę i rozwój 
w przyjaznym środowisku. 

To idealne rozwiązanie dla 
rodziców, którzy szukają 
wsparcia w opiece nad swo-
imi maluchami, a jednocze-

śnie chcą zapewnić im naj-
lepszy start.

– To inicjatywa, która przy-
niesie korzyści całej lokalnej 

społeczności. Cieszymy się, 
że możemy rozwijać tak ważne 
projekty dla rodzin w Reszlu! 
– podkreśla burmistrz Andrzej 

Lewandowski. Samorządowcy 
dziękują przy okazji senator Jo-
lancie Piotrowskiej za wsparcie 
i zaangażowanie.

nowinypolnocne.pl
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Aktorzy zagrali, 
mieszkańcy wspomogli

Mieszkańcy gminy Lelkowo pomagali 
poszkodowanym w powodzi

Lepszy dojazd do cmentarza w Bieńkowie Zmarła najstarsza 
mieszkanka gminy Lelkowo

W Gminnym Centrum 
Kultury w Lelkowie po 
raz kolejny wystawiono 

przedstawienie „Mąż zmarł, 
ale już mu lepiej”. Tym razem 
okazja była wyjątkowa – każdy 
widz wsparł bowiem powo-
dzian.

Z datków przekazanych do 
puszek zebrano ponad 4 tys. 
złotych. Pieniądze te zosta-
ły przekazane powodzianom 
z Kłodzka.

Spektakl „Mąż zmarł, ale już 
mu lepiej” zagrała lelkowska 
grupa teatralna DIŻA WU.  

I po raz kolejny sala była wy-
pełniona po brzegi.

— Wspólnie z widownią ze-
braliśmy 4100,02 złotych, które 
trafiły na kłodzkie konto pomo-
cy dla powodzian — mówią 
organizatorzy z GCK w Lel-
kowie. — Bardzo dziękujemy 
wszystkim, którzy z nami byli 
i którzy pomogli zorganizować 
ten przemiły wieczór. Dzię-
kujemy za waszą ofiarność  
i „morze” miłych słów, które 
motywują do dalszej pracy.

Inf. prasowa Gminnego Centrum 
Kultury w Lelkowie

Trwają prace związane z układaniem płyt betonowych na drodze gminnej stanowiącej dojazd 
na cmentarz parafialny w Bieńkowie.

Inf. prasowa Urzędu Gminy w Lelkowie

Aktorzy-amatorzy włożyli w przedstawienie całe serce, ciesząc 
się, że wspólnie z mieszkańcami gminy Lelkowo 

mogą wesprzeć powodzian
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W gminie Lelkowo 
przeprowadzono zbiórkę 
darów, które przekazano 
poszkodowanym w powodzi 
w południowo-zachodniej 
Polsce.

Dary dla powodzian, ofia-
rowane przez miesz-
kańców gminy Lelkowo  

i społeczność szkolną Szkoły 

Podstawowej im. Orła Białe-
go w Lelkowie, a także przez 
uczniów, rodziców i nauczycieli 
ze Szkoły Podstawowej w Za-
gajach dostarczono do siedziby 
braniewskiej Straży Pożarnej. 
Stamtąd zostały przewiezione 
ciężarówką na południe Polski.

— Bardzo dziękuję wszystkim 
mieszkańcom gminy Lelkowo 
za ich wielkie serca — mówi 
wójt Łukasz Skrzeszewski.

Inf. prasowa UG w Lelkowie

W wieku 104 lat zmarła 
najstarsza mieszkanka gminy 
Lelkowo – Paraskiewia 
Jarmoła.

— Z ogromnym smutkiem  
i żalem przyjąłem informację o 
śmierci najstarszej mieszkanki 
gminy Lelkowo pani Paraskie-
wii Jarmoła, która 28 kwietnia 
2025 roku obchodziłaby swoje 
105. urodziny — mówi Łukasz 
Skrzeszewski, wójt Gminy 
Lelkowo. — Spotykaliśmy się 
zawsze w dzień urodzin pani 
Paraskiewii, od 2020 roku. Za-
pamiętam panią Paraskiewię 
jako niezwykle ciepłą, miłą  
i pracowitą osobę. Pogoda 
ducha i szczery uśmiech to 
coś co na zawsze pozostanie  
w mojej pamięci. Najbliższym 
przekazuję z serca płynące 
szczere kondolencje.

Paraskiewia Jarmoła była 
mieszkanką Perwilt.

Inf. prasowa 
Urzędu Gminy w Lelkowie
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Każdego roku wójt Gminy 
Lelkowo Łukasz Skrzeszewski 
odwiedzał panią Paraskiewię 

w dniu jej urodzin
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Prawnik doradzi w PieniężniePrzewodniczący rady miejskiej zrezygnował. W grudniu wybory

Stypendium wójta dla studentówZłote Gody Ireny i Jana Pawłowskich z Gładysz

W Pieniężnie odbędą się 
wybory uzupełniające. 
Do 2 grudnia poznamy 
kandydatów na radnych.

15 grudnia w Pieniężnie 
odbędą się wybory 
uzupełniające do Rady 

Miejskiej Pieniężna. Do obsa-
dzenia jest mandat po radnym 
Andrzeju Grzegorczyku.

Zrzekł się mandatu
Pod koniec września tego 

roku Komisarz Wyborczy w 
Elblągu stwierdził wygaśnięcie 
mandatu Andrzeja Grzegor-
czyka, radnego Rady Miejskiej 
w Pieniężnie. Powód: pisemne 
zrzeczenie się mandatu. O de-
cyzji radnego miały zadecydo-
wać „względy osobiste”.

Andrzej Grzegorczyk ma 54 
lata. Jest emerytowanym poli-
cjantem. W ostatnich wyborach 
samorządowych startował z 
Komitetu Wyborczego Wy-
borców Wiosna 2024, opoozy-
cyjnego wobec sprawującego 
obecnie swój urząd burmistrza 
Krzysztofa Kisiela. Lider KWW 

Wiosna 2024, kandydat na bur-
mistrza Pieniężna – Dawid 
Zieliński – przegrał z Kisielem 
w pierwszej turze, stosunkiem 
głosów 939 do 1621.

Jaki układ sił?
KWW Wiosna wprowadził 

jednak do RM Pieniężna 7 

radnych. Tylu samo radnych 
weszło z KWW Krzysztofa 
Kisiela „Wszyscy Tworzymy 
Gminę”. Jeden radny repre-
zentuje KWW Flota Zjedno-
czonych Sił.

Grzegorczyk startował  
z okręgu wyborczego nr 6  
w Pieniężnie, obejmującego 
ulice Park, Parkowa, Szkolna, 
Wolności. Zdobył 91 głosów 
(52,91 proc.) pokonując dwo-
je kontrkandydatów.

Teraz w okręgu nr 6 odbę-
dą się wybory uzupełniające. 
Ich wynik może zadecydować 
o tym, z którego komitetu 
zostanie tym razem wybrany 
przewodniczący RM.

Głosowanie odbędzie się 15 
grudnia, w godzinach od 7:00 
do 21:00.

Wojciech Andrearczyk

W Urzędzie Gminy Wilczęta 
odbyła się uroczystość 
Złotych Godów państwa 
Ireny i Jana Pawłowskich z 
Gładysz.

Z okazji 50-lecia pożycia mał-
żeńskiego jubilaci otrzy-
mali z rąk wójta Gminy 

Wilczęta Marcina Krzyża-
nowskiego, w asyście zastęp-
cy kierownika Urzędu Stanu 
Cywilnego Ireny Krzyżanow-
skiej, medale „Za Długoletnie 
Pożycie Małżeńskie”, przy-
znane przez prezydenta Rze-
czypospolitej Polskiej Andrzeja 
Dudę oraz list gratulacyjny od 
wojewody warmińsko-mazur-
skiego Radosława Króla.

Wójt, w imieniu własnym 
oraz całej społeczności gmin-

nej, złożył jubilatom najser-
deczniejsze życzenia kolejnych 

lat pełnych zdrowia, szczęścia, 
miłości i radości. Uhonorowa-
no ich również kwiatami, tor-
tem oraz pamiątkowym upo-
minkiem.

Jubilaci stanowią wzór wza-
jemnego wsparcia i miłości dla 
młodszych pokoleń. Ich 50-let-
nie wspólne życie to przykład 
wytrwałości, zrozumienia  
i radości, jakie można dzielić 
każdego dnia.

Pan Jan urodził się w gminie 
Wilczęta i wraz z rodzicami 
mieszkał w Sopotach. Pani 
Irena również urodziła się  
w gminie Wilczęta i mieszkała 
w miejscowości Bardyny. Jubi-
laci dochowali się 5 dzieci oraz 
7 wnuków.

Inf. prasowa 
Urzędu Gminy w Wilczętach
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www.portalbraniewo.pl

Od lewej: Irena Krzyżanowska, zastępca kierownika Urzędu 
Stanu Cywilnego w Wilczętach, jubilaci – Irena i Jan Pawłow-

scy oraz wójt Gminy Wilczęta Marcin Krzyżanowski

Do obsadzenia jest mandat po radnym Andrzeju Grzegorczyku, 
który zrezygnował z zasiadania w radzie Od stycznia 2025 r. 

mieszkańcy gminy Pieniężno 
uprawnieni do nieodpłatnej 
pomocy prawnej będą 
mogli skorzystać z niej w 
pieniężnieńskim urzędzie.

We współpracy z Po-
wiatem Braniewskim 
otwieramy Punkt Nie-

odpłatnej Pomocy Prawnej 

— mówi Krzysztof Kisiel, 
burmistrz Pieniężna. — Pod-
pisałem porozumienie w tej 
sprawie z Zarządem Powiatu 
Braniewskiego. Bardzo dzię-
kuje władzom powiatu za 
przychylne podejście do mo-
jego wniosku.

Punkt ruszy 2 stycznia 
2025 roku.

Inf. prasowa 
Urzędu Miejskiego w Pieniężnie

Do 21 listopada 2024 r. 
uprawnieni studenci mogą 
składać wnioski o przyznanie 
jednorazowego stypendium 
Wójta Gminy Wilczęta na rok 
akademicki 2024/2025.

Pomoc skierowana jest do 
osób, które są studentami 
państwowej lub niepań-

stwowej szkoły wyższej prowa-
dzonej w systemiedziennym, 
wieczorowym, zaocznym lub 
eksternistycznej, nie powta-
rzają roku akademickiego, 
z wyłączeniem sytuacji, gdy 
przyczyną powtarzaniaroku 
były problemy zdrowotne, nie 
ukończyły 40 roku życia, są 

zameldowane na pobyt sta-
ły na terenie gminy Wilczęta 
przez okres nie krótszy niż  
1 rok, znajdują się w trudnej 
sytuacji materialnej.

Stypendium przyznaje się na 
częściowe pokrycie kosztów 
zakwaterowania, wyżywienia, 
zakupu pomocy naukowych, 
transportu do i ze szkoły ko-
munikacją zbiorową, opłat 
za studia.

Wysokość stypendium to  
1 tys. złotych.

Wnioski należy składać  
w Urzędzie Gminy w Wilczę-
tach, w pokoju 21.

Więcej informacji na stronie 
www.wilczeta.pl

Inf. prasowa 
Urzędu Gminy w Wilczętach

Starosta braniewski Leszek Dziąg (z lewej) 
i burmistrz Pieniężna Krzysztof Kisiel

nowinypolnocne.pl
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Na zepsuty samochód najlepsi… dzielnicowi

Mieszkańcy Reszla pochwalą się swoją kolekcją

Tradycja plenerów 
malarskich w Reszlu 

nie wygasła
Dzielnicowi z Reszla pomogli 
kobiecie, której auto uległo 
awarii. Pech chciał, że 
samochód zepsuł się na 
jednej z głównych ulic  
w mieście i tuż przed 
przejściem dla pieszych. 
Funkcjonariusze nie czekając 
na pomoc drogową, 
postanowili sami wkroczyć 
do akcji. 

Policjanci pełniąc służbę 
spotykają się z bardzo róż-
nymi sytuacjami. Czasami 

okazuje się, że ktoś po pro-
stu potrzebuje pomocy. Tak 
też było w tym przypadku. W 
czwartek 17 października asp. 
szt. Paweł Obolewicz oraz asp. 
Paweł Ziółkowski - dzielnicowi 
z Komisariatu Policji w Reszlu 
podczas wykonywania czynności 
służbowych na terenie Kętrzyna 
pomogli kierującej, której auto 
uległo awarii. Pech chciał, że 
samochód zepsuł się na jednej 
z głównych ulic w mieście (na 

ul. Sikorskiego) i tuż przed 
przejściem dla pieszych. Funk-
cjonariusze nie czekając na po-
moc drogową, postanowili sami 
wkroczyć do akcji. 

Dzięki niecodziennemu „na-
pędowi” i eskorcie w postaci 
radiowozu auto udało się prze-
mieścić w bezpieczne miejsce 
na parking przy ul. Miejskiej, 

a następnie na lawetę. Dzięki 
pomocy dzielnych policjantów 
udało się uniknąć niebezpiecz-
nych sytuacji na drodze.

(KPP)

Wrześniowe spotkanie 
na łąkach, w okolicach 
tak zwanej „Koziej 

górki” godnie podtrzymało 
plenerowe zwyczaje. W tych 
pejzażowych warsztatach 
plastycznych wzięły udział 
dzieci uczęszczające do Ze-

społu Szkolno-Przedszkolne-
go w Reszlu.

Malarskie lekcje są częścią 
projektu „Wybieram ciekaw-
sze” finansowanego przez 
Gminę Reszel. Zajęcia pro-
wadziły Anna Szewczyk i Ita 
Haręza (Galeria w Reszlu).

W czwartek, 24 października, 
o godzinie 17:00 w 
Powiatowej Bibliotece 
Pedagogicznej w Mrągowie 
odbędzie się otwarcie 
wyjątkowej wystawy 
kolekcji minerałów i kamieni 
ozdobnych  Wiolety i 
Grzegorza Szczepańskich – 
mieszkańców Reszla.

Ekspozycja jest nie tylko 
ucztą dla oka, ale rów-
nież fascynującą podró-

żą po różnych zakątkach 
świata. Wśród eksponatów 
znajdą się niezwykłe okazy 

z Brazylii, Meksyku, Kon-
ga, Maroka, Indonezji, RPA 
czy Niemiec. Warto zwrócić 
uwagę na rzadkie minera-

ły, takie jak ruda uranu czy 
kamień ze zbocza wulkanu  
z wyspy Jawy. Miłośników 
natury i sztuki zaprasza-

my do odwiedzenia murów 
mrągowskiej biblioteki. Wy-
stawa jest dostępna do końca 
tego roku.
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